
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren
Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 31. januar 2023

Udvalget udbeder sig ministrenes besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 127
Deler ministrene den opfattelse, at vi bør gå i gang med at regulere sælbestanden af 
hensyn til sælormen, der ødelægger danske fødevarer, herunder torsken? Eller hvordan 
mener ministrene, at vi kan sikre kvaliteten og sikkerheden i vores fødevarer med ud
bredelsen af sælorm i f.eks. torsk? Der henvises til artiklerne ”Sælers parasitter volder 
bekymring: Første dansker er blevet smittet med sælorm”, Fiskeritidende, den 24. august 
2022 og ”Du kan blive syg af torsk med sælorm”, Berlingske, den 7. oktober 2013.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kim Edberg Ander
sen (NB).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på kim.edberg.andersen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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